
Sundhedsudvalget

Til: Sundheds- og ældreministeren

Dato: 12. januar 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 605
Vil ministeren oplyse, hvorfor man ikke har valgt hurtige PCR-test frem for antigentest?
Spørgsmålet er foranlediget af mail til spørger med dette spørgsmål: Vi har igennem
mange måneder, stort set siden pandemien satte ind, forsøgt at råbe myndighederne op
(alt materiale er sendt til de relevante myndigheder, men uden held), vi kan igennem
vores amerikanske samarbejdspartner en PCR-test, der giver svar på 30 minutter, yder-
mere har de udviklet et mobilt laboratorium, der leveres i en flightcase, og som indeholder
alt man skal bruge for at udføre testen, både selve swappet – og behandling af det
indsamlede materiale. Man kunne således nemt og hurtigt f.eks. foretage sikre test på
plejehjem, daginstitutioner og andre steder, hvor hurtigt og sikkert svar er nødvendigt,
som ikke baserer sig på en usikker antigentest.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Liselott.Blixt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jane Heitmann
formand
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